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SLOVENSKO: Minister zdravotníctva Marek Krajčí informuje, že na Slovensko dorazia prvé
vakcíny proti Covid-19 už v decembri. Budú to vakcíny od firmy Pfizer. Do konca roka chce
nimi zaočkovať 150 tisíc ľudí

Krajčí chce následne ešte do konca roka zaočkovať aspoň 150 tisíc ľudí. Tí budú musieť byť
potom ešte pretestovaní.

Slovensko si zvoli 25 miest, do ktorých Pfizer doručí vakcíny. Jednotlivé štáty totiž nemôžu vakcínu
prepravovať.

Očkovanie proti ochoreniu COVID-19 bude údajne dobrovoľné, ako informuje hovorkyňa Ministerstva
zdravotníctva SR (MZ SR) Zuzana Eliášová.

„Očkovanie proti COVID-19 bude na dobrovoľnej báze a bez doplatku pacienta. Vakcíny máme
zakontrahované cez Európsku úniu (EÚ), prvých 300-tisíc kusov by malo byť na našom trhu v druhej
polovici decembra,“ uviedla hovorkyňa a dodala, že ako členský štát EÚ sme zapojení do spoločného
obstarávania vakcín pre našu krajinu. „Na celom procese sa podieľal za týmto účelom zriadený Výbor
Európskej komisie pre spoločné obstarávanie vakcín a expertný tím MZ SR,“ dodala Eliášová.

Keďže proces výroby vakcíny je postupný, rovnako tak očkovanie nebude okamžité pre všetkých. V
prvom rade bude vraj zabezpečené pre zdravotníkov a orgány, ktoré zabezpečujú podporné činnosti
pri zvládnutí epidémie, (napr. policajti, hasiči a osoby zabezpečujúce prevádzku základných činností
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štátu), ako aj pre skupiny, u ktorých prebieha ochorenie s najťažším klinickým priebehom.

„Očkovanie považujeme za účinnú prevenciu, preto našou snahou bolo v prvom rade zabezpečiť
dostatočné množstvo bezpečných očkovacích látok v čo najkratšom čase. Bude veľmi dôležité o
výhodách a nevyhnutnosti očkovania verejnosť dobre informovať,“ povedal minister
zdravotníctva Marek Krajčí a dodal, že v druhej vlne bude môcť byť očkovaná všeobecná populácia, a
tak v krátkom čase zrejme môžeme očakávať masívnu očkovaciu kampaň.

Krajčího optimizmus zdieľa aj predsedníčka Európskej komisie Ursula von der Leyenová:

„Prví občania únie môžu byť zaočkovaní už do konca decembra, a to už
je svetlo na konci tunela,“ povedala.

Pripomenula, že Európska komisia už zaistila šesť dohôd so spoločnosťami, ktoré vakcínu vyvíjajú, o
dodávkach prípravku do EÚ, až bude hotový, otestovaný a dostane povolenie. Časť z
týchto vakcín bude možné odovzdávať tiež tretím krajinám.

Celkom dohodli nákup viac ako dvoch miliárd dávok vakcín, zatiaľ čo obyvateľstvo EÚ má
okolo 500 miliónov ľudí. 

Slovensko je ako členský štát EÚ zapojené do spoločného obstarávania vakcín pre krajinu. Na celom
procese sa podieľal Výbor Európskej komisie pre spoločné obstarávanie vakcín a expertný tím
Ministerstva zdravotníctva SR. Počas vyjednávaní o nákupe Slovensko môže časť vakcín dať do tzv.
bazára, z ktorého si ich môže zakúpiť iný štát.

O očkovaní, logistike, realizácii i vyhodnotení očkovania hovorí Imunizačná stratégia – očkovanie
proti epidemickým/pandemickým ochoreniam, ktorá je súčasťou Pandemického plánu SR.


